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építést eddigelé teljesen f e n n a k a d á s  nélkül és p rogram u l s z e r i n t  ke
resztül vinni, úgy hogy a minden tekintetben megfelelőnek ígérkező épü
letnek a nyár végéig való befejezése biztosítva van. Az e g é s z  m ű v e 
l e t e t  illetve a jövő évi közgyűlés lesz hivatva végleges Ítéletet mondani.

4. Ez úttal a múzeumi bizottság csak azon in d ítván yn ya l járúl 
még a tisztelt közgyűlés elé: a) egyezzék bele abba, hogy egyesületünk 
tagjai felszólittathassanak, miszerint egyesületi tagsági díjaikon felül — 
kiki természetesen saját szabad t e t s z é s e  szerint — évi egy írttal mú
z eum- pár t o l ó  tagoknak álljanak be és b) hogy a múzeum gondozása és 
fejlesztése jövőre nézve egyesületünk k ö z p o n t i  v e z e t é s é n e k  f ő  t e e n 
dői  közzé számíttassék,

Iglón 1886. augusztus 1-ején.
Dr. Emeríczy Géza,

múzeum-bizottsági elnök.

4 . A M a g y a ro r sz á g i-K á r p á te g y esü le t  188 6 -ik  é v i n o v e m b e r  21-én  
Ig ló n  tartott r e n d k ív ü li  k ö z g y ű lé sé n e k

j e g y z ő k ö n y v e .
Elnöklő: Gróf Csáky Albin egyesületi elnök. Jegyző: Dr. Nagy 

Árpád egyesületi tag. Jelen volt: 46 tag.
Megjegyeztetik, hogy ezen rendkívüli közgyűlés egybehívását az 

alapszabályok megváltoztatását czélzó tervezet bemutatása mellett 100 
egyesületi tag kívánta; a bemutatott tervezet az Iglón október 21-én tar
tott választmányi gyűlésen, valamint a Poprádon november hó 6-án tartott 
tanácskozmányou maris tárgyaltatott, onnan észrevételeik megtétele végett 
az osztályoknak megküldetett, s a Tátra-osztály valamint a központi tiszt
viselők részéről benyújtott módosítványokkal együtt a mai napon megelő
zőleg tartott választmányi ülésen újból tárgyaltatott; — a közgyűlésre a 
tagok hírlapi közleményekkel, a közelebb lakók külön meghívókkal is 
meghivattak.

1. A megüresedett t i t k á r i  á l l á s ra  a közgyűlés egyhangúlag P á
te r  Kál mán urat választja meg.

2. A javasolt a l a p s z a b á l y - v á l t o z t a t á s o k  a megelőző választ
mányi ülésben megállapított szövegezésben fogadtatnak el. (Lásd 205 1.)

3. Az ekként módosított alapszabályok egy új s z á mv e v ő i  á l l á s t  
rendszeresítvén, erre egyhangúlag Má t y u s  Endre  úr választatott meg.

5. V á la s z t m á n y i  ü lé s e k .
I. Választmányi ülés a Husz-parkban 1886 junius 12-én. Elnöklő: 

gróf Csáky Albin. Jegyzőkönyvvezető: Kertscher Sándor. Jelen voltak: 
Blásy Ede, Cserépy Nándor, Cornides Dániel, dr. Emeríczy Géza, Gre- 
schik Győző, Húsz Dávid, dr. Jármay László, Kaltstein Ágost, dr. Pap 
Samu, Siegmetli Károly, dr. Szontagh Miklós, Trompler János és Wün 
schendorfer K. választmányi tagok. Genersich Tivadar, Koromzay György 
és Münnich Sándor mint vendégek.

1. Dr. Koth Samu ügyvivő alelnök jelenti, hogy a Tá t r a - o s z t á l y  
a folyó év január 31-én Lőcsén és folytatólagosan február 14-én Kés- 
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markon tartott közgyűlésen me g a l a k u l t .  Az osztály tisztviselőivé "az 
utóbbi gyűlésen kővetkező urak választattak meg: elnökké Dr. Szontagh 
Miklós, !, v.'ügyvivő alelnökké: Cserépy Modor, II. alelnóké: Kéler Pál, 
pénztárnokká: Uenersick Tivadar, titkárrá: KertscherSándor, II. titkárrá: 
Greschik Győző. — Az említett alakúló közgyűlésen kívül választmányi 
ülést tartott az osztály, melyen a Tátrában levő utak és menedékházak a 
választmány utólagos jóváhagyásának reményében a Tátra-osztály kezelé
sébe bocsáttattak át.

A választmány az alelnök jelentését helyeslőleg tudomáséi veszi, 
azon hozzáadással, hogy a tulajdonjog a Tátra-osztály erre vonatkozó ki
jelentése alapján is a Magyarországi Kárpátegyesületet illeti.

2. A s z á m v i z s g á l ó  b i z o t t s á g  jelentése felolvastatván, — tudo
másul vétetett azon megjegyzéssel, hogy a közgyűlés lesz hivatva a szo
kásos felmentvényt megadni s az alapszabályok értelmében új számvizs
gáló bizottságot választani.

3. Az A g g t e l e k i - b a r l a n g  ügyében Siegmeth Károly részletes 
jelentést terjesztet elő a Münnich Kálmán bányaigazgató úr által eddig 
foganatosított munkálatokról ; bemutatja az aggteleki közbirtokossággal 
kötött bérleti szerződést és az általa képviselt osztály nevében az Aggte
leki-barlang kezelését a Keleti-Kárpátok osztálya számára, valamint 1000 
frtnyi összegnek az alapító alapból kölcsönkép leendő megszavazását kéri. 
— A választmány a jelentést tudomáséi veszi és a felolvasott szerző
dést helybenhagyja azon megjegyzéssel, hogy annak telekkönyvi bekebele
zése eszközöltessék.

b) az Aggteleki-barlangot a Keleti-Kárpátok osztályának kezelésébe 
bocsátja. —

c) az alapító alapból kért 1000 frtnyi összeg a Keleti-Kárpátok 
osztályának Siegmeth és Aovelly urak kezeskedése mellett 3 évre megsza- 
vaztatik azon kamatláb mellett, mely takarékpénztári betét után jár.
f  J4. A Tátra-osztály azon indítványa, hogy a rendes tagok által 
fizetett t a g s á g i  díj 60%"a a központot illesse, a választmány által egy
hangúlag elfogadtatott, illetőleg pártfogólag fog a közgyűlés elé terjesz
tetni s eszerint az alapszabályok IV. sz. b) p. akkép módosítandó: s a 
rendes tagok által fizetett díjaknak pedig 40°/n-át tehát 80 kr. a központi 
pénztárba szolgáltatja be.

5. Dr. Szontagh Miklós választmányi tagnak ezzel kapcsolatban 
tett azon indítványa, hogy az Évkönyvre szánt 1500 frtnyi összeg redu- 
káltassék szótöbbséggel elvettetett.

fi. Dr. Emeríczy Géza jelentést tesz a mú z e u m é p í t é s é r ő l  és 
előadja, hogy egy lépcső szükségeltetnék, mely a kerítéstől a bejáratig 
vezetne és kéri a választmányt, hogy ezen lépcső előállítására szükségelt 
202 frt80 krnyi öszeget szavazná meg.—A választmány hivatkozva a közgyű
lés azon határozatára, hogy az egyesület a múzeumi alap gyarapításához 
nem járúl többé, — bár a lépcső felső részének elkerülhetetlen szükségét 
belátja, — a kivitelre a múzeumi bizottságot fel nem hatalmazhatja, de 
az ügyet a közgyűlés elé terjesztendi.

b) A múzeumi bizottság azon jelentése, hogy Hú s z  Dáv i d  vá
lasztmányi tag a vasrácsozatért járó 407 frt tíO krnyi összeget nagylelkűen 
adományozta, továbbá, hogy Graf f  Ede poprádi polgármester úr évenként 
50 irtot adományoz a Kárpáti-múzeumnak, míg a polgármesteri hivatalt 
viseli, köszönettel örvendetes tudomáséi vétetett s jegyzőkönyvileg meg- 
brökíttetvén, a közgyűléssel közöltetni határoztatott.

7. A múzeumi bizottság Siegmeth Károly indítványára azon javas
latot terjeszti elő, hogy egyesületünkön belől egy „múzeum-pártol ó-
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b i z o t t s á g “ alakíttassák, melynek tagjai évenként 1 írttal járúlnának a 
múzeumi alap növeléséhez.

A választmány e javaslatot magáévá teszi s határozatként kimondja, 
hogy az Évkönyvben az illető felhívás közzététessék; a pénz beszedését a 
központi pénztáros eszközölje s a befolyt összeget a múzeumi bizottság 
rendelkezésére bocsássa.

8. Dr. Roth Samu ügyvivő alelnök azon jelentésére, hogy az egye
sületi elnökség által beszerzett m é r s é k e l t  árú m e n e t j e g y e k e t  az el
múlt évben csak 7 egyesületi tag vette igénybe, a választmány az elnököt 
■ezek megrendelésének kötelezettsége alól felmenti.

9. Az ú t j e l z é s i  t é r k é p  ügye, miután a Tátra-osztály jogkörébe 
tartozik, egyelőre függőben marad.

10. I)r. Roth Samu Má r i á s s y  F e r e n c z  úrnak egy levelét közli, 
mely a módozatokat tartalmazza, melyek alatt kész a birtokán át vezető 
utak használatát átengedni. — A 1 átra-osztályhoz teendő át a kellő in
tézkedések megtétele czéljából.

11. Dr Emeríczy Géza rámutatva egyrészt a központ, a szerkesztő 
bizottság, másrészt a központ és az egyes osztályok közötti viszonyra, 
melynek tisztázását fölötte szükségesnek tartja, egy bizottság kiküldését 
kéri, mely hivatva lesz a be l s ő  ü g y k ö r  me g s z a b á s á t  illetőleg részle
tes javaslatot tenni.

A választmány az ügy fontosságát méltányolva, a központi ügyvivő 
alelnök elnöklete alatt a központ részéről Dénes Ferencz, a szerkesztő 
bizottság részéről Róth Márton, a múzeumi bizottság részéről dr. Eme
ríczy Géza és az osztályok részéről az ügykezeléssel megbízott közegeket 
küldi ki a bizottságba, a részletes javaslatot elvárván.

2. Választmányi ülés Iglón 1886 okt. 16-án.

Elnöklő: Gróf Csáky Albin ; dr, Roth Samu első alelnök. Dénes 
Ferencz pénztáros és következő választmányi tagok: Dr. Rodiczky Jenő, 
dr. Szontagh Miklós, Payer Jenő, Wünscbendorfer Károly, dr. Lorx 
Sándor, Scherfel Aurél, Geyer Gyula, Húsz Dávid, Kövi Imre, dr. Pose- 
witz Tivadar, Kéler Pál, dr. Emeríczy Géza és Róth Márton mint jegyző 
helyettes.

1. Róth Márton, mint a szerkesztő bízotttág elnöke jelenti, hogy a 
XIII. É v k ö n y v  számára eddigelé következő értekezések jelentettekbe:

1. Dr. Staub Mór: Phytophaenologiai adatok (vége). 2. Siegmeth Ká
roly: A Gömör-tornai barlangvidék. 3. Dr. Czakó Kálmán: Tátrafüred 
flórája. 4. Mihalik József: A Kriván. 5. Dénes Ferencz: A Gyömbér. 6. 
Münnich Sándor: A Geliohl. 7. Róth Márton: Glecsernyomok a Tátrán. 
1. A Fehérviz völgye. 8. Dr. Rotli Samu: Glecsernyomok a Tátrán. II. A 
Tarpataki-völgyek. 9. Dr. Emeríczy Géza: A touristikáról. 10 Scholtz Al
bert: A Hernád völgye. — Egyúttal azt is jelenti, hogy az Évkönyvnek nyo- 
matási költségei következők: 3100 példány magyar szöveggel ívenként 
52 frt 50 kr., ÍOUO péld. német szöveggel ívenként 26 frt, boríték össze
sen 36 frt; — könyvkötői munka a 15-ívet bezárólag 2 5  kr könyven
ként; minden további ívért könyvenként 0.15 kr.

Ezen jelentés tudomásúl szolgál s liatároztatik, hogy a szerkesztő 
ez alapon az illető nyomdával szerződést kössön, megjegyeztetvén, hogy 
110(» német példányt nyomattathasson.

2. Dr. Emeríczy Géza, mint a múzeumi bizottság elnöke, jelenti, 
hogy a múzeumi  épül e t  teljesen e l kés zü l t ,  s a végleges leszámolás 
rövid idő múlva meg fog történni, hogy a múzeumi bizottság javaslata 
szerint jövedelem szaporítási szempontból az épületben lévő földszinti la-
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